
Geachte politici,   
 
Als bezorgde ouder en inwoner van de IJmond wil ik u met deze mail deelgenoot maken in 
mijn zorgen over de gezondheid van mijn opgroeiende kinderen en een beroep doen op uw 
actieve zorgplicht als volksvertegenwoordiger.   
 
Ik woon, samen met mijn vriend en onze twee kinderen (8 jaar en 11 jaar), sinds vijf jaar in 
Wijk aan Zee. We werden verliefd op ons huis en Wijk aan Zee leek ons een fantastisch dorp 
om te wonen. Dat is het ook! Bij het kopen van ons huis hebben we ons wel afgevraagd of 
we Tata als buurman wilden, maar de informatie die we toen over de staalfabriek vonden en 
hoorden was relatief positief. Zo vertelde de toenmalige directrice van de basisschool trots 
dat Tata doekfilters had geplaatst en dat er een actieve dorpsraad met milieucommissie is 
die  bovenop het handelen van Tata zit. Misschien naïef van ons, maar als de rapporten die 
uitgebracht worden over de gezondheid in de IJmond rooskleuriger worden gebracht door 
inmenging van Tata of slap handelen van instanties wat moet je dan als leek? Je verwacht in 
de 21e eeuw in Nederland ook gewoon dat de overheid misstanden niet toestaat en 
handhaaft bij overtredingen.  
 
We woonden hiervoor in Amsterdam en de luchtkwaliteit daar is ook niet optimaal, dus we 
beschouwden de frisse zeewind in Wijk aan Zee als een meerwaarde t.o.v. de uitlaatgassen. 
Plus de prachtige natuur om ons heen die diverse mogelijkheden biedt om buitensporten te 
beoefenen.   
Vanuit ons huis kijken we recht op de dorpsweide en op de achtergrond zie je de ruwe 
industrie van Tata. Ik heb dat altijd mooi gevonden en een beetje staallucht voelde voor mij 
wel als thuis, omdat het me doet denken aan mijn vader die thuiskwam van zijn 
laswerk.  Maar dat er nog zoveel meer andere vieze geuren door het dorp waaien en de 
geluidsoverlast die je ervaart, daar was ik me voor de verhuizing niet bewust van. Die 
walsolie lucht die je inademt heeft soms echt een verstikkend effect op mijn longen en ik 
vraag me af hoeveel longschade dit geeft tijdens een rondje hardlopen?

Maar belangrijker nog: wat is het effect op de gezondheid van mijn kinderen als zij hun 
voetbalwedstrijd spelen, hun rondje door het dorp steppen of buitenspelen op het 
schoolplein? Onze kinderen zijn 24 uur per dag, 7 dagen in de week in Wijk aan Zee en sinds 
ik door Corona thuiswerk, ben ik me daar nog eens extra bewust van geworden. Ik maak mij 
echt zorgen om de gezondheid van mijn kinderen en voel me schuldig dat wij ze als ouders 
mogelijk in gevaar hebben gebracht door hier te gaan wonen. Maar tegelijk maakt het me 
ook ontzettend boos, want de overheid hoort ons hiertegen te beschermen! 

De afgelopen periode kregen wij de eerste resultaten van de verschillende 
gezondheidsonderzoeken. Uit het GGD kankerregistratie-onderzoek blijkt dat in Beverwijk 
27% meer longkanker voorkomt. In ons buurdorp Velsen komt bovengemiddeld veel 
leukemie voor, overigens is dit volgens het rapport in de hele regio Midden Kennemerland 
verhoogd. Uit de nieuwste stofmetingen van het RIVM bleek dat er in onze speeltuinen en 
tuinen nog altijd hoge concentraties lood en vanadium aanwezig zijn en dat het aantal 
kankerverwerkende PAK’s is toegenomen. Mijn zorgen zijn evenredig gestegen. 
 



Maar dit is niet het enige slechte nieuws. In de begeleidende brief (pdf) vindt u een 
opsomming van negen zwaar verontrustende nieuwsberichten uit het afgelopen jaar. Uit 
ieder bericht blijkt dat Tata Steel de uitstoot, veiligheid en opslag van zeer gevaarlijke stoffen 
niet op orde heeft en dat vergunningen niet worden gehandhaafd. ‘Een ontembaar monster’ 
noemde de directie de fabriek in 2018. Twee jaar later is dat monster nog lang niet getemd. 
We zien de Provincie Noord-Holland en de Omgevingsdienst te kort schieten bij 
vergunningverlening, toezicht en handhaving. 
 
Beste heren en dames politici. Mijn vraag is even simpel als complex. Kunt u garanderen dat 
mijn kinderen niet met hun gezondheid de rekening betalen? En wat gaat u eraan doen om 
mij dit te garanderen? Daarbij vraag ik expliciet niet om nog meer onderzoek, maar om actie. 
Het Concept programma Tata Steel 2020 - 2050, opgesteld door de Provincie Noord-Holland 
is niet toereikend. Ik onderschrijf de reactie van de dorpsraad Wijk aan Zee. Het programma 
moet concreter en voorzien van meetbare doelen. Vergunningen moeten worden 
aangepast, structureel gemonitord en gehandhaafd. Gevaarlijke en onveilige fabrieken 
moeten worden gesloten.  
 
Als bezorgde burger reken ik op jullie. 
 
 
Met vriendelijke groet, 


